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La reforma de l’autopista C-31
continua sent un dels eixos centrals
de l’agenda política a Badalona. Ho
demostra, per exemple, la recent
creació d’una taula per abordar la
qüestió, impulsada per la Federa-
ció d’Associacions de Veïns
(Favbdn), que comptarà amb la
participació de l’Ajuntament i la
Generalitat. “És la millor manera
de gestionar el futur de la infraes-
tructura”, assegura el president de
la federació, Sigfrido Ramos.

Una afirmació que comparteix
el regidor d’Urbanisme, Oriol Lla-
dó, per qui la taula ha de solucio-
nar la “falta de fluïdesa” amb què
de vegades s’ha facilitat informa-

ció als veïns sobre el futur de la in-
fraestructura. “Servirà per coor-
dinar-nos i intercanviar informa-
ció”, considera Lladó. Per la seva
banda,  el secretari de Territori i
Sostenibilitat de la Generalitat  i re-
gidor de CiU a l’Ajuntament, Fe-
rran Falcó, assegura que la nova
taula de mobilitat “dóna conti-
nuïtat a un consens necessari”.

Un consens també desitjat
pels veïns, tot i que el president de
la Favbdn alerta que l’impuls a la
taula també respon a la voluntat de
pressionar les administracions.
“Volem concrecions en el calendari
de reforma de l’autopista”, recla-
ma Ramos.

Ara mateix, el primer pas és es-
tablir els terminis de treball de l’ex-
cavació arqueològica prèvia a la
construcció del lateral de la C-31.
Un pas necessari, ja que un tram

del lateral és considerat Bé Cultu-
ral d’Interès Nacional i podria
amagar runes de l’antiga vila ro-
mana de Baetulo. És per això que
l’administració catalana espera
que al setembre se sàpiga si la zona
compta amb restes de valor ar-
queològic. En cas contrari, l’obra
per construir la primera fase del la-
teral començaria a finals d’any.

REALLOTJAMENTS
D’altra banda, les administracions
ja estudien els passos necessaris
per accelerar la construcció del se-
gon tram de l’autopista. Un tram
que travessarà el barri del Sant
Crist i que, per tant, obliga a posar
fil a l’agulla en matèria urbanísti-
ca. Concretament, encara hi ha
pendents de resoldre una trente-
na d’expropiacions d’habitatges,
així com definir el destí de les fa-

mílies que hauran de ser reallot-
jades. En aquest sentit, l’Ajunta-
ment pensa en un solar al carrer
Águeda Mompel, on s’hi podrien
construir una quinzena de pisos.
“Així alliberaríem el sòl dels seus
actuals habitatges i el podríem ofe-
rir a la Generalitat ”, assenyala Lla-
dó, que confia acabar el mandat
amb la segona fase licitada. Per la
seva banda, Ferran Falcó segueix
la mateixa línia i assegura que la
Generalitat necessita que l’Ajun-
tament cedeixi terrenys. “En
aquests moments és més impor-
tant la tramitació urbanística que
l’aportació econòmica”, considera.

FUTURA INTEGRACIÓ
Més enllà de la construcció del la-
teral, la Favbdn vol que el grup de
treball constituït amb les admi-
nistracions serveixi per abordar el

futur global de la C-31. “Hem de
parlar de com integrar tota l’au-
topista a la ciutat”.

De fet, el Parlament va aprovar
el 26 de maig una proposta que
insta la Generalitat a estudiar la
transformació de la infraestructura
en una autopista suburbana  al seu
pas per Badalona i també a valo-
rar si part de la infraestructura es
pot cobrir. De moment, Lladó es
mostra prudent sobre la forma en
què es podria executar aquesta
transformació, mentre que Falcó
aposta per convertir l’autopista en
una prolongació de la Gran Via.

Per la seva banda, la Favbdn
deixa en mans dels tècnics les
propostes de transformació i es li-
mita a demanar celeritat. “Si no es
concreta aviat el futur de l’auto-
pista, passarem a les mobilitza-
cions”, avisa Ramos. 

Volen respostes
La Favbdn (esquerra), el regidor d’Urbanisme, Oriol Lladó (a dalt), i el secretari de Territori, Ferran Falcó (a baix), integren la taula per la C-31. Fotos: Arxiu i Línia Nord
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» Les Associacions de Veïns de Badalona demanen concreció sobre el futur de l’autopista C-31
» Veïns, Ajuntament i Generalitat creen una comissió per coordinar la transformació de l’autopista
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Un diari plural

L’Ajuntament i la PAH van ser
presents a la reunió convocada pel
Grup Promotor de la ILP a la qual
també van assistir representants
dels 12 municipis més poblats de
Catalunya i membres de l’Asso-
ciació Catalana de Municipis
(ACM), la Federació de Municipis
de Catalunya (FMC) i l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona.

En la reunió els ajuntaments
van explicar les accions implan-
tades des de la suspensió de part
de la Llei 24/2015 i les dificultats
que tenen per garantir un habi-
tatge digne i adequat per a les per-
sones i unitats familiars en situa-
ció de risc d’exclusió residencial. 

La inexistència d’un parc pú-
blic d’habitatge social, així com la
carència de recursos suficients,
humans i econòmics, fa impossi-
ble el reallotjament i les ajudes a
totes les persones que hi ha en els
seus municipis en risc de vulne-
rabilitat residencial i pobresa en-
ergètica. També van assenyalar
que, des de la suspensió parcial de
la Llei 24/2015, els bancs tornen
a ordenar desnonaments i s’han
aturat negociacions que s’havien
iniciat amb alguns grans tenidors.
Bona prova d’això va ser el des-
nonament d’una família amb dos
fills menors d’edat que es va re-
alitzar a Badalona, sense previ avís
fa uns dies, i que la PAH badalo-
nina va portar al Parlament.

La majoria dels ajuntaments
van explicar que tenen oberts ex-
pedients coercitius als grans te-
nidors, ja que aquests no respec-
ten les lleis vigents en matèria
d’habitatge, si bé van denunciar la
inexistència dels reglaments des-
envolupats per la Generalitat, la
qual cosa dificulta i endarrereix

molt la seva feina. Tanmateix,
tots ells es van comprometre a in-
crementar les sancions a totes
les entitats financeres propietàries
de pisos buits, aplicant la Llei
18/2007 que defensa el dret a l’ha-
bitatge i que preveu multes i san-
cions de fins a 500.000 euros a pi-
sos injustificadament buits.

Per part del Grup Promotor es
van presentar les propostes im-
prescindibles i urgents que cal
aplicar per resoldre la necessitat
que hi ha de mobilitzar habitatge
buit de grans tenidors així com d’i-
niciar inspeccions d’ofici a les
empreses subministradores de

serveis per tal de sancionar l’in-
compliment del principi de pre-
caució establert a la Llei 24/2015. 

També que els ajuntaments
portin a terme un inventari per-
què aflorin tots els habitatges que
no estan complint amb la funció
social tal com estipula la Llei
18/2007, per tal de mobilitzar-los
cap a l’habitatge social, sense que
això produeixi cap retard en l’a-
plicació de les sancions que obli-
ga la Llei 18/2007 dels habitatges
ja identificats, que en el cas de Ba-
dalona són més de 1.331 pisos.

Altres mesures que també
han d’aplicar els consistoris fan re-
ferència a intervenir sobre els

immobles en mal estat; concretar
el desplegament del principi de so-
lidaritat urbana per aconseguir ar-
ribar al 15% d’habitatges destinats
a polítiques socials; elaborar i fer
públics informes que aportin da-
des sobre la població en exclusió
residencial i, finalment, desplegar
una campanya que informi la
ciutadania dels drets en matèria
d’habitatge i pobresa energètica.

Respecte al Govern de la Ge-
neralitat, es va acordar dema-
nar-li que signi els convenis amb
les companyies de distribució
elèctrica i les subministradores
d’aigua per tal que aquestes donin
ajudes o facin descomptes molt
significatius en la factura dels
usuaris en risc d’exclusió social.
També que s’obrin, amb caràcter
d’urgència, convocatòries per-
manents de noves ajudes de llo-
guer i a augmentar la partida
pressupostària destinada a polí-
tiques públiques d’habitatge.

A Badalona tenim un proble-
ma molt greu: hi ha moltes per-
sones en situació de pobresa ex-
trema i els instruments municipals
no acaben de funcionar.

Cal exigir a les entitats finan-
ceres la cessió d’ús dels pisos bu-
its o bé iniciar un procés sancio-
nador. També, l’Ajuntament pot
exercir el dret de tanteig i retrac-
te previst al Decret-llei 1/2015 i in-
corporar aquests habitatges al
parc d’habitatge públic. 

A Badalona són milers les
persones que estan en risc d’ex-
clusió social i l’Ajuntament ha
d’assumir la seva responsabilitat
i defensar els drets d’aquestes
persones si es vol acabar amb les
desigualtats i aconseguir una ciu-
tat socialment més cohesionada. 

“A Badalona tenim un

problema molt greu:

hi ha moltes persones

en pobresa extrema”

per Pedro Jesús Fernández

4Pel dret a l’habitatge 4Educació retallada
per David Rabadà

La política ja és una religió, si hi
creus, t’enganyen, i si ets ateu
altres t’acusen d’antisistema.
El Govern havia promès no fer
més retallades però ves per on,
i en educació, ara els hi diuen
reassignacions. Treuen partides
d’un lloc i les passen a un altre,
és a dir, desvesteixen Sants per
guarnir diables, tot un eufe-
misme per no dir retallades. 

Potser, i sent economista la
nova consellera, veu les escoles
com una empresa a gestionar
però l’educació no és una ges-
toria. El més flagrant és que ara
es gastaran una milionada du-
rant la campanya electoral sen-
se reassignar-ho des del seu
sou. Tot per entabanar-nos a
votar, però sense donar suport

a l’ofici de fer pensar als futurs
ciutadans, l’educació. 

Fa també uns anys, i en
plena crisi econòmica, aquests
polítics es van gastar milions en
aules digitals, creant un deute
brutal que ara paguem amb
menys professors, menys sub-
stituts, menys sou i menys pa-
gues extres, però amb més au-
les embotides i més hores de
classe, tota una situació que els
docents viuen amb ressenti-
ment, impotència i tristor. 

Qué injust que resulta
aquest món, entre una classe
política que gasta en diverses
campanyes electorals i un po-
ble que els hi paga el sou, els er-
rors i els càrrecs vitalicis quan
deixen el càrrec.

Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

#LaCUPdiuNo

@avallenc: La CUP ha fet una esmena a la
totalitat al pressupost, però CDC ha fet
una esmena a la totalitat del Procés a Tor-
tosa.

#Desmemòria

@overs79: Quin dia més franquista:
undécima del Madrid, Tortosa votant
mantenir el monument a l'Ebre, Día de las
fuerzas armadas a TVE...

#CunyadismeTaronja

@ValeroSanmarti: A mi el que em 
desassossega de l’anunci de Ciutadans
és que al bar es coneguin tots i s'ex-
pliquin la puta vida entre ells.
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Aire fresc

4Elogi de la paraula precisa
per Jordi Lleal 

Davant l’allau de discursos vacus i
farcits de ruqueries que ens esperen
aquests pròxims dies de campanya
per a les eleccions espanyoles, és hora
de vacunar-nos l’oïda i la ment d’aitals
nicieses. Joan Maragall digué: “Apren-
guem el parlar del poble: no del poble
vanitós que vos feu al voltant amb les
vostres paraules vanes, sinó dels que es
fa en la senzillesa de la vida. Aprengueu
dels pastors i dels mariners”. 

Joaquim Maria Puyal diu: “Jo ja era
un noi enamorat de la paraula... i de ve-
gades penso que la veu de la mare can-
tant-me una cançó, a l’hora d’anar a
dormir, va ser el primer moment en
què em vaig enamorar de la paraula i
de la comunicació”. Xavier Antich es-
criu: La formulació aristotèlica és in-
equívoca: utilitzar la paraula per fer mal
a algú, voluntàriament, és cometre
injustícia. Igual que deixar passar pa-

raules injustes, sense denunciar-les
per ser-ho, ja que les paraules no se les
emporta el vent, és fer-se’n còmplice. 

Una sola paraula, de vegades, pot
arrossegar tota la violència del món,
concentrada i destil·lada en només
un mot. 

El poeta Lluís Solà escriu en uns
magnífics versos: “Ens cal la paraula
per escoltar-nos/per acostar-nos al
nostre cor, a la nostra ment/per ima-
ginar-nos/Ens cal la paraula per testi-
moniar/abans de partir/abans d’aco-
miadar-nos/abans d’extingir-nos/Hem
d’atènyer la paraula/l’hem d’inven-
tar/Ens cal la paraula no per acomplir-
nos/car això no sembla que ens cor-
respongui/sinó per acceptar-nos”. 

Dic jo que pel diàleg, la paraula com
més precisa i encertada millor i amb
aquest arribar a l’entesa. La paraula és
el que ens distingeix de les bèsties.

“Fa falta reanimar la ciutat!” –és el
clam de molts badalonins. És una ne-
cessitat que es posa més clarament de
manifest quan hi ha un respir de
temps per qualsevol causa, perquè la
lluita quotidiana per la subsistència no
deixa temps per a adonar-nos d'a-
questa deficiència comunitària. És
sobretot els caps de setmana i en les
nits on es fa més evident aquesta fal-
ta d'animació, a Badalona. Les entitats
només fan la viu-viu.

L'evidència es comenta en petits
grups a la Rambla o al voltant d'un
parc, en les tertúlies espontànies d'a-
mics que es visiten perquè “no hi ha on
sortir”. El comentari de la falta d'ani-
mació de la ciutat passa de comenta-
ri rondaire a reflexió seriosa en cercles
més conscients d'intel·lectuals i artis-
tes que no es deixen guanyar per la de-
sídia i la crítica amarga i es reuneixen
per compartir criteris, per buscar so-
lucions, per prendre iniciatives. I això
és el millor que pot passar-li a una ciu-
tat: que els seus propis fills, els que
pensen de motu propi i els que creen
amb les seves mans, el seu cor i les se-
ves vides l’ètica de la ciutat, es deci-
deixin a donar-li ànima, a insuflar-li
aquest buf de vida que necessita tot cos
social.

En efecte, és millor que tots els que
mantenen viva la seva subjectivitat,
tots els que estan desperts malgrat l’en-
sopiment de l'aclaparament quotidià,
siguin de les elits intel·lectuals o siguin
de la gent senzilla que té encara la gus-
pira de l'enginy encès, tots plegats dis-
posin d’aquesta reanimació. Perquè en
cas contrari, quan l'animació es redu-
eix a planificar activitats en els carrers
i parcs, amb qualsevol cosa que soni alt
a cau d'orella, amb qualsevol cosa
que ompli aviat l'estómac, amb qual-
sevol cosa que distregui la vista o
qualsevol cosa que entretingui a la

gent… llavors la pretesa reanimació es
converteix en ranera patètica d'una po-
bra ciutat malalta de l'ànima.

Badalona ha tingut sempre les se-
ves misèries. Els seus racons foscos. Els
seus bosquets de mancances i mes-
quineses. Amb tot, la seva identitat re-
eixia en les entitats cíviques. Si algú em
preguntés què li falta a la meva ciutat,
a la meva Badalona, diria sense pen-
sar-ho dues vegades que el retroba-
ment de l’harmonia social a Sant Jo-
sep, al Círcol, al Cor de Marina i a l’Or-
feó Badaloní i al Marítim... etcètera, et-
cètera... Potser es remou alguna cosa
amb l’incert futur de la seu del Círcol
i amb un partner a Sant Josep, però no
és res més que subsistència...

És feina de tots animar Badalona,
sobretot el seu cor, aquest centre
que ha anat perdent arrels i força i que
el nou Ajuntament vol ajudar a revi-
talitzar. Animar una ciutat no és pla-
nificar activitats sinó deixar que l'à-
nima dels seus ciutadans ocupi i doni
vida als seus ambients. Animar una
ciutat no és fer soroll i menjar pels
seus carrers, és fer espais perquè els
seus habitants es reuneixin espontà-
niament i s'expressin sense pors.
Animar una ciutat és facilitar l'arti-
culació de xarxes d'intercanvi cultu-
ral entre les diferents institucions
que existeixen en ella i que siguin, al
seu torn, espais de creació i pensa-
ment sa i honest. Animar Badalona és
soltar les seves amarres, deixar fer a
la creativitat pacífica i cordial dels
seus veïns, fomentar la petita i mit-
jana empresa que s'anima pel propi
interès dels seus gestors, al mateix
temps que se'ls exigeix no només
impostos sinó qualitat en les seves
ofertes. Ens cal aire fresc i aquesta és
una enorme tasca pendent de l’A-
juntament. Em consta que hi ha cons-
ciència de què cal fer. Doncs, som-hi!

per Estanis Alcover i Martí

Opinió en 140 caràcters

Un diari obert

#ViesSegures

@campsoscar (Proactiva Open Arms):
Agraïm el premi Ciutadania Europea però
desitjaríem que l'hagués rebut la Comissió
Europea per haver obert vies segures.

#RecooperemEspais

@aitorblanc: No s'aproven coses perquè
'ja s'estan fent'. Si s'estiguessin fent no
es presentarien propostes #plegramenet
#majoriaabsolutista

#FelicitatsUBSA

@Ferran Bassas: Partidazo a Sant Adrià!
La Unió de Bàsquet Sant Adrià puja a
EBA!!! Felicitats jugón, t'ho mereixes Pol
Bassas!!!
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Després d’anunciar el relleu del ge-
rent del Consorci Badalona Sud,
Venanci Saborit, l’Ajuntament ja
hauria triat la persona que ocuparà
el seu lloc al capdavant de l’ens.
L’escollida podria ser Pilar Vallès,
segons assenyala l’Associació de
Veïns de Sant Roc. Vallès és lli-
cenciada en Humanitats, gestora
cultural i vocal de la junta directi-
va d’Òmnium Cultural al Barce-
lonès Nord des del 2011. Allà Va-
llès va coincidir amb l’alcaldessa,
Dolors Sabater, quan era vice-
presidenta de l’entitat, i amb el cap
de gabinet d’Alcaldia i Comuni-
cació, Marcel Mauri, president
d’Òmnium Cultural al Barcelonès
Nord fins al juny del 2014.

D’altra banda, Vallès va ocupar
el vuitè lloc a la llista d’Esquerra
Republicana a les eleccions mu-

nicipals del 2011, que també inte-
graven el primer tinent d’alcaldia,
Oriol Lladó, el cinquè tinent, Fran-
cesc Ribot, i la regidora de Serveis
Socials, Agnès Rotger. Vallès ja ha
treballat, doncs, colze a colze amb
quatre dels deu regidors del go-
vern. A més, la nova gerent del
consorci també ha estat directora
de Serveis a les Persones de Ciu-
tat Vella, a Barcelona.

MÉS ATENCIÓ A SANT ROC
Per la seva banda, l’Associació de
Veïns (AVV) de Sant Roc ha apro-

fitat l’anunci del relleu al  consorci
per demanar a l’Ajuntament que
el barri disposi d’un regidor amb
dedicació exclusiva. I és que els
veïns creuen que la responsable
política del barri, la regidora Fà-
tima Taleb, està molt centrada en
l’àrea de Participació. “No podem
dir res bo ni dolent sobre ella. Ara
mateix és una regidora no ope-
rativa al barri”, afirma el secretari
de l’AVV, Enrique Lara, que la-
menta, per exemple, que encara
no hi hagi propostes per a l’equi-
pament demanat pel veïnat.

Els veïns demanen un regidor amb dedicació exclusiva. Foto: Arxiu

La nova gerent de Badalona
Sud podria ser propera a ERC

» Pilar Vallès podria ser l’escollida pel càrrec, segons l’AVV de Sant Roc
» Integra la junta d’Òmnium i va anar a les llistes republicanes el 2011 

Atropella un vianant a
Montigalà i es dóna a la fuga
SUCCESSOS4El 28 de maig a
dos quarts de dotze del matí un
cotxe va atropellar un home
d’edat avançada al carrer Dina-
marca, al barri de Montigalà. El
vianant va quedar greument fe-
rit i el conductor del vehicle es
va donar a la fuga, sense facili-
tar les seves dades i sense espe-
rar l’arribada dels serveis mèdics
d’emergència que havien d’a-
tendre l’home ferit de gravetat a
causa de l’accident.

El cotxe que va atropellar
aquest vianant era un vehicle
Renault Megane de color gris i

la Guàrdia Urbana ja ha fet una
crida a la col·laboració ciutada-
na per localitzar el conductor.  I
és que la policia demana la co-
operació de totes aquelles per-
sones que van presenciar els
fets i que puguin donar alguna
dada que faciliti la localització
del vehicle fugit 

Per aportar informació sobre
l’accident del 28 de maig es pot
trucar al telèfon 93 483 29 01,
extensió 2895, corresponent al
Departament d’Investigació
d’Accidents de Trànsit de la
Guàrdia Urbana.

L’excés de velocitat provoca
un nou accident a Martí Pujol
TRÀNSIT4Després que l’Asso-
ciació de Veïns (AVV) de Bufalà
hagi demanat la implantació de
mesures per reduir la velocitat del
trànsit a l’avinguda Martí Pujol al
seu pas pel barri, dissabte al matí
quatre vehicles es van veure im-
plicats en un accident. 

Un cotxe que, segons diversos
testimonis, circulava a una velo-
citat força superior a la permesa i
s’havia saltat un semàfor, va xocar
amb un altre a l’alçada del carrer

Bailén. El xoc va provocar que el
primer vehicle bolqués i col·lidís
amb dos cotxes estacionats a l’a-
vinguda. Tot i que els Bombers
van haver de rescatar el conduc-
tor del vehidle bolcat, aquest no va
patir lesions de consideració.

Al llarg dels pròxims dies
l’AVV i l’Ajuntament es reuniran
per abordar la seguretat a l’avin-
guda Martí Pujol. Una trobada que
ja s’havia programat abans d’a-
quest darrer accident. 

Salut | No puc esperar
Badalona s’ha adherit al projecte No puc esperar, promogut per l’Associació de malalts de Crohn i
Colitis Ulcerosa de Catalunya, pensat per a totes aquelles persones que per algun problema mèdic,

no contagiós, necessiten utilitzar urgentment un lavabo. L’objectiu  és promoure la col·laboració
d’establiments i equipaments municipals perquè facilitin l’ús dels seus lavabos de manera gratuïta.

Andreu Merino
SANT ROC

El Círcol fa una nova oferta
per comprar la seva seu

ENTITATS4Sembla que el des-
enllaç de les negociacions per
veure qui es queda la seu del Cír-
col Catòlic és a prop. Dimarts la
junta directiva de l’entitat va ti-
rar endavant la seva intenció, ja
manifestada anteriorment, d’o-
ferir una compensació a Vértice
Ensanche, l’empresa que havia
presentat una oferta de compra
de l’edifici, a canvi d’aconseguir
la titularitat de la finca. 

Concretament, els represen-
tants de l’entitat han ofert
90.000 euros a Vértice Ensan-
che. Una quantitat a la qual cal

sumar 90.000 euros més que as-
sumiria l’actual propietari de
l’immoble. Així doncs, el Círcol
descarta l’oferta de l’empresa
per quedar-se amb els baixos i el
soterrani d’una altra finca que
Vértice planeja construir a la
ciutat.

D’altra banda, l’entitat ha
modificat lleugerament la seva
postura en la negociació, ja que
inicialment la seva voluntat era
que la compensació econòmica
a l’empresa l’assumís íntegra-
ment el propietari actual de la
finca del carrer Sant Anastasi.
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El Ple declara Arnaldo Otegi
persona non grata a la ciutat
POLÍTICA4Arnaldo Otegi no serà
benvingut a Badalona a partir
d’ara. Almenys així ho va establir
dimarts el Ple, que va aprovar una
moció presentada pel PP per de-
clarar persona non grata a la ciu-
tat el dirigent de l’esquerra abert-
zale. El text demanava que “cap
institució contribueixi a la pro-
jecció mediàtica d’aquells que han
estat condemnats per pertànyer a
organitzacions terroristes”, així
com una “defensa ferma” de les
“víctimes del terrorisme”.

La petició del PP de votar di-
rectament la moció va impossibi-
litar l’intercanvi d’arguments dels
grups municipals. El text finalment
va ser aprovat amb els vots dels po-

pulars i Ciutadans, l’abstenció del
PSC i els vots en contra dels grups
de govern i Ferran Falcó, de CiU.

De fet, en condicions normals
la moció no hauria tirat endavant.
I és que l’altre regidor de CiU, Jor-
di Subirana, estava absent durant
la votació i Guanyem comptava
amb un vot menys, ja que Javi Ló-
pez va abandonar el seu escó
després d’oficialitzar la seva re-
núncia al càrrec. Així doncs, fi-
nalment va haver-hi onze vots a
favor i deu en contra, la qual cosa
va provocar les rialles i aplaudi-
ments de la bancada popular, es-
pecialment del regidor Xavier
Garcia Albiol, que va acabar fre-
gant-se -literalment- les mans. 

Un mes després d’anunciar la
seva renúncia com a regidor d’Es-
pais Públics i Mobilitat, Javi Ló-
pez va oficialitzar abans-d’ahir la
decisió en el transcurs del Ple mu-
nicipal. López va acomiadar-se
amb crítiques a Guanyem Bada-
lona en Comú i al govern muni-
cipal de Dolors Sabater.

En primer lloc, el ja exregidor
va assegurar que no s’han fet els
esforços suficients per “dignificar”
la regidoria d’Espais Públics i
Mobilitat, així com per dotar-la del
personal i els recursos que, segons
ell, requeria. A més, López consi-
dera que el govern no ha treballat
per distribuir responsabilitats i no
acumular càrrecs.

“CONTRADICCIONS”
Una altra de les raons exposades
per l’exregidor va ser la “contra-
dicció inassolible” de defensar el
projecte del Canal Port, que va
qualificar d’“obra faraònica de
conseqüències imprevisibles”. 

D’altra banda, López no va es-
talviar crítiques per als seus com-
panys de Guanyem Badalona en
Comú. En el capítol de discre-

pàncies amb la formació política,
va denunciar “creixent verticali-
tat” en els seus òrgans organitza-
tius i la “cada vegada menor plu-
ralitat de sensibilitats polítiques i
socials”.

De tota manera, López va
qualificar el govern actual com
“l’única alternativa institucional
davant de les polítiques dels úl-
tims anys”, però va reclamar a
Guanyem una aposta ferma per la
radicalitat democràtica i la plu-
ralitat. L’única via, diu, per ser un
instrument polític de canvi i de
transformació social.

Pel que fa al seu futur polític,
l’exregidor només va assegurar
que continuarà treballant “a peu
de carrer, transformant els murs
en portes obertes”. Aquest va ser
l’últim punt d’un discrus que Ló-
pez va acabar al crit de “salut i re-
pública!”, abans d’abandonar el
seu escó de regidor i sortir de la
sala de Plens.

Ara, López deixarà el seu lloc
a Francesc Duran, de la CUP i as-
sessor del grup municipal de
Guanyem, amb el qual ja han fet
el traspàs de poders de la regido-
ria d’Espais Públics i Mobilitat. 

López, en el moment d’abandonar la sala de Plens. Foto: Línia Nord

López s’acomiada denunciant 
“verticalitat” dins de Guanyem

Andreu Merino
BADALONA

Ajudes per pagar l’IBI 
a les famílies monoparentals
HISENDA4El Ple de dimarts va
aprovar que les famílies mono-
parentals puguin optar a les aju-
des per pagar l’Impost de Béns Im-
mobles (IBI) que convoca l’Ajun-
tament. Una mesura sol·licitada
per la Plataforma de Famílies
Monoparentals de Catalunya, que
també havia estat reclamada pel
PSC. 

D’altra banda, enguany les
subvencions a l’IBI es convertiran

en ajudes, concedides directa-
ment pels serveis socials, la qual
cosa facilitarà l’accés.

ACORD AMB ELS SINDICATS
L’àrea d’Hisenda també ha sege-
llat amb els sindicats l’acord sobre
el retorn de la paga eliminada el
2012. L’Ajuntament ha avançat el
primer pagament acordat i desti-
narà 450.000 euros a augmentar
els sous més baixos de la plantilla. 
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Sant Antoni vol aprofitar les
festes per donar veu als veïns
PARTICIPACIÓ4L’Associació de
Veïns (AVV) de Sant Antoni de
Llefià ha iniciat un procés par-
ticipatiu per conèixer les recla-
macions dels veïns del barri en
matèria d’espai públic. 

En col·laboració amb les en-
titats de Sant Antoni, l’AVV vol
saber quina valoració fan els
veïns sobre l’estat dels carrers, el
servei de neteja, la seguretat o el
comerç, amb l’objectiu de prio-
ritzar les inversions necessàries
al barri. “L’associació té clares
quines són les prioritats, però vo-
lem que els veïns les reafirmin”,
afirma el president de l’AVV,
Toni Flores. L’associació ha re-
partit aquesta setmana 5.000 cò-
pies de l’enquesta, que també es
pot contestar de forma telemà-

tica, i de moment 200 persones
ja han participat en el procés. En
aquest sentit, Flores espera que
la Festa Major del barri, que co-
mença demà i finalitza el dia 13,
serveixi per dinamitzar el procés.

Un procés que pretén refor-
çar la participació impulsada
des de l’Ajuntament i reivindicar
les deficiències que actualment
afecten diferents espais del ba-
rri. En aquest sentit, el president
de l’associació considera que és
indispensable arribar a tots els
col·lectius. “Volem donar veu a
la gent jove, que moltes vegades
queda desplaçada en aquests
processos”, indica Flores, que
confia en una alta participació en
aquest procés que acabarà el
pròxim 18 de juny.

L’ONG badalonina Proactiva
Open Arms ha guanyat el Premi
Ciutadà Europeu 2016. El guar-
dó va ser creat el 2008 pel Parla-
ment Europeu, que pretén reco-
nèixer amb el seu lliurament la
tasca de persones o entitats que
hagin treballat per la integració
europea a través, per exemple, de
la cooperació.

La decisió d’atorgar el guardó
a l’ONG badalonina la va fer pú-
blica ahir a la tarda l’eurodiputat
d’ICV-EUiA al Parlament euro-
peu, Ernest Urtasun, a través de
Twitter. Urtasun va aprofitar l’o-
casió per felicitar personalment
l’organització i el seu director,
Òscar Camps.

AGRAÏMENT I RECEL
La resposta de Camps, també a
través de Twitter, no es va fer es-
perar. “Agraïm el premi però des-
itjaríem que l'hagués rebut la Co-
missió Europea per haver obert
vies segures”, va etzibar Camps. La
reclamació d’obrir camins segurs
per als refugiats és un dels cavalls
de batalla de Proactiva, que més
enllà de salvar vides al Mar Egeu,

ha criticat l’actitud de la Unió
Europea per l’omissió de respon-
sabilitats envers la situació dels
centenars de milers de persones
que fugen dels seus països a cau-
sa de la guerra. “La Unió Europea
ha creat un buit al Mar Egeu i està
deixant morir molta gent”, va
afirmar Camps en la darrera con-
versa mantinguda amb aquesta
publicació. “No preveiem que la si-
tuació dels refugiats se solucioni
aviat”, afegia.

L’atorgament del Premi Ciu-
tadà Europeu 2016 a Proactiva
arriba després que Urtasun, amb

el suport d’altres eurodiputats ca-
talans, presentés la candidatura de
l’ONG al guardó. 

Aquest no és el primer premi
que rep Proactiva Open Arms. Des
que va desplaçar-se a l’illa de Les-
bos l’ONG ha estat reconeguda
amb els premis Pere Casaldàliga,
Valor o Procura, entre altres. A
més, Òscar Camps va rebre el 7
d’abril el Premi Català de l’Any.
Uns guardons que l’ONG valora
positivament per la visibilitat que
donen a la seva tasca, però que,
com ells mateixos reconeixen,
serveixen de poc consol.

Proactiva continua salvant vides al Mar Egeu. Foto: Proactiva

Proactiva Open Arms guanya 
el Premi Ciutadà Europeu 2016
Redacció
BADALONA
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Santa Coloma

La nova moneda local de Santa
Coloma serà una realitat abans
que acabi el 2016, o almenys això
preveu l’Ajuntament. Dimarts el
Ple municipal va aprovar -amb el
suport del PSC,  l’abstenció de
SOM, Gent d’Esquerres i Ciuta-
dans i el vot negatiu del PP- el Re-
glament del Circuit de Comerç So-
cial, que ha de permetre desen-
volupar la iniciativa.

La moneda local equivaldrà al
valor de l’euro i es podrà fer ser-
vir només a Santa Coloma. La seva
creació respon, segons l’Ajunta-
ment, a la voluntat que els diners
dels ciutadans es quedin a la ciu-
tat. Tot plegat amb l’objectiu d ‘afa-
vorir el comerç local. A nivell lo-
gístic s’habilitarà un sistema de pa-
gament amb una aplicació per a
telèfons mòbils i ordinadors.

D’altra banda, la seva aplica-
ció es desenvoluparà per fases. La
primera hauria de dur-se a ter-
me durant l’últim trimestre de
l’any i consistiria en la possibili-
tat de pagar amb la moneda lo-
cal les subvencions a comerços
i entitats de la ciutat i un màxim
del 30% del salari als càrrecs
electes i treballadors munici-
pals que ho demanin. Més tard,
el 2017 es preveu que els veïns
puguin pagar els seus impostos
amb aquesta nova moneda.

CONTRA EL FRANQUISME
Més enllà de la nova moneda lo-
cal, el Ple va aprovar una moció
perquè la ciutat s’adhereixi a la
querella contra el genocidi fran-
quista oberta pel jutjat número
1 de Buenos Aires. 

La proposta va rebre el su-
port de tots els grups municipals
menys del PP, que va optar per
l’abstenció. Amb Santa Coloma
ja són gairebé 200 els municipis
de l’estat espanyol que han apro-
vat adherir-se a la querella.

El Ple va aprovar definitivament la nova moneda dimarts. Foto: Twitter

La ciutat podrà utilitzar aquest
any la nova moneda local

» El Ple municipal dóna via lliure a la proposta amb els vots del PSC 
» L’Ajuntament preveu que la ciutadania tingui accés al servei el 2017

Lluís Llach i Montse Venturós
visitaran Santa Coloma

POLÍTICA4Demà i dimarts San-
ta Coloma esdevindrà escenari
de debat sobre el procés sobira-
nista. Per una banda, demà Can
Sisteré rebrà l’alcaldessa de Ber-
ga, Montserrat Venturós, que
oferirà el seu testimoni després
d’haver estat investigada per no
retirar l’estelada del consistori
berguedà durant les jornades
electorals del 27 de setembre i el
20 de desembre de l’any passat.
L’acte està organitzat per la CUP
i Gent de Gramenet.

Venturós, que estarà acom-
panyada pel portaveu d’Alerta
Solidària David Aranda, va de-
cidir no declarar davant del jut-

jat el  5 d’abril i ha reivindicat rei-
teradament la desobediència
com a eina per avançar en el pro-
cés sobiranista.

LLACH, ASENS I BORRÀS
D’altra banda, dimarts Lluís
Llach protagonitzarà una taula
rodona a la Biblioteca de Sin-
guerlín. El diputat de Junts pel
Sí debatrà amb el quart tinent
d’alcalde de Barcelona, Jaume
Asens, i la consellera de gover-
nació, Meritxell Borràs, en un
acte titulat “Quin país volem?”,
organitzat per la delegació te-
rritorial de l’Assemblea Nacional
Catalana (ANC) a Santa Coloma.

URBANISME4El Ple municipal
de dimarts va tombar la moció de
SOM Gramenet, redactada en el
marc de la campanya Recoope-
rem Espais Buits, per dissenyar
un pla global de canvi d’usos de
diferents espais buits de la ciutat.
La proposta va rebre el suport de
tots els grups a excepció del PSC,
que va fer valer la seva majoria
absoluta per barrar el pas a la
proposta.

D’altra banda, la moció de-
manava que es concedís un “es-

pai digne” a totes les entitats de
la ciutat que en necessitin un, per
desenvolupar la seva activitat. En
aquest sentit, la proposta tenia el
suport de l’Associació de Veïns
Serra de Marina, els monitors del
Grup Infantil del Centre Excur-
sionista Puigcastellar o Santako
Boulder.

La petició de SOM i les enti-
tats va ser rebutjada pel PSC. Els
socialistes van argumentar que
l’Ajuntament ja treballa en un
projecte de canvi d’usos. Una res-

posta, però, que no convenç el
principal grup de l’oposició. “No-
saltres demanem un pla global i
el que fa el govern és treballar ca-
sos concrets molt enfocats als
usos comercials”, considera el
portaveu de SOM, Aitor Blanc.

La formació assegura que tot
i la negativa del Ple mantindrà la
campanya de recuperació d’es-
pais buits. En els pròxims dies, de
fet, decidirà a través de quines
vies planteja les seves reclama-
cions al consistori.

Educació | Certamen de Convivència
La cinquena edició del Certamen de Convivència per als alumnes d’ESO 

ha comptat amb la participació de 200 estudiants de set instituts de 
secundària de la ciutat. La iniciativa ha promogut el treball envers valors

com el respecte, la diversitat i la convivència per part dels joves participants.

Redacció
SANTA COLOMA

Insisteixen en els espais buits
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La paternitat a debat amb
‘Dos familias’ a La Colmena

TEATRE4Reflexionar sobre la
funció de les famílies d’acollida
a través del teatre. Aquest és l’ob-
jectiu de Dos familias, el mun-
tatge teatral que dissabte a les
nou del vespre aterrarà al teatre
de La Colmena.

La companyia La Família,
amb el dramaturg José Pascual
Abellán al capdavant, dóna vida
a aquesta obra dirigida per Ser-
gio Arróspide i interpretada per
Annabel Totusaus, Pau Sastre i
Eduardo Telletxea.

El punt de partida del text és
la rehabilitació de Miguel. Des-
prés de tenir problemes amb les
drogues i l’alcohol, ja està pre-
parat per tornar a tenir la cus-
tòdia del seu fill, que fins ara ha-
via recaigut en Cristina i Marcos,

que han exercit de família d’a-
collida. La notícia causa un gran
trasbals a la parella. A partir d’a-
quí, l’amor que tots senten pel
nen i les pors al canvi generaran
diverses situacions entre els tres
personatges que, de ben segur,
faran que l’espectador dubti a
l’hora de posicionar-se a favor
d’uns o altres.

Amb Dos familias, La Col-
mena encara la recta final de la
seva programació teatral per
aquest curs, que finalitzarà amb
una triple funció de Kill the boss
el 10, l’11 i el 12 de juny. Aquest
muntatge servirà d’aperitiu als
actes centrals del centenari de
l’entitat, que se celebraran el
19 de juny amb una mostra a la
plaça de la Vila.

Futur incert per al poliesportiu
de Can Sisteré, al carrer Sant
Carles. El recinte esportiu va
tancar les seves portes dimarts
i no se sap quan les tornarà a
obrir. Si és que ho fa.

Abans-d’ahir a la tarda una
inspecció rutinària de seguretat
va detectar esquerdes en les bi-
gues del sostre de la instal·lació
esportiva. Davant d’aquesta si-
tuació, l’Ajuntament ha anunciat
que el recinte romandrà clau-
surat fins que es dugui a terme
un estudi tècnic de l’estat de la
seva estructura. En aquest sen-
tit, el consistori es planteja la
possibilitat de reformar el po-
liesportiu, però també d’ende-
rrocar-lo, tal com ha fet públic
a través d’un comunicat. 

El consistori justifica la seva
decisió argumentant que l’estat
del recinte no permet garantir
totalment la seguretat dels
usuaris. Tot i assegurar que les
esquerdes a les bigues no ge-
neren un perill imminent, des
d’ara el consistori ha vetat l’en-
trada de qualsevol persona al
pavelló, a excepció dels tècnics

que hauran de realitzar l’estu-
di estructural de la instal·lació.
De fet, el futur del recinte es-
portiu s’esclarirà a partir de la
realització d’aquest estudi tèc-
nic, que encara no té data defi-
nida. El que és segur és que el
poliesportiu de Can Sisteré no
estarà disponible durant tota la
temporada que ve. És a dir,
com a mínim el recinte roman-
drà tancat fins al juny del 2017.

L’Ajuntament ha comunicat
la decisió a les entitats usuàries
de la instal·lació i, segons asse-
gura, ja els hi ha ofert espais al-
ternatius per desenvolupar la

seva activitat. D’altra banda, el
consistori explica que el pro-
grama d’activitats a Can Sisteré
finalitzava el 30 de juny i que
després d’aquesta data no hi
havia cap activitat programada
al recinte.

Més enllà d’activitats es-
portives, el poliesportiu de Can
Sisteré ha acollit diverses ve-
gades esdeveniments festius,
com per exemple nits de cap
d’any, i actes polítics. Caldrà
veure, doncs, quin futur li es-
pera a aquest recinte esportiu
multi usos situat al bell mig del
centre de Santa Coloma.

La instal·lació tanca per raons de seguretat. Foto: Manel Armengol

Podrien enderrocar el
poliesportiu de Can Sisteré

Redacció
SANTA COLOMA
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Sant Adrià

S’obre una escletxa per frenar la
instal·lació d’un forn crematori al
tanatori projectat al barri de la Ca-
talana. Després de setmanes de
mobilització i del rebuig a sot-
metre el crematori a una consul-
ta popular, dilluns el Ple munici-
pal va aprovar una moció que de-
mana “deixar sense efecte” la
clàusula contractual que inclou el
forn en el projecte de tanatori.

El text, impulsat per Sant
Adrià en Comú i al qual s’hi van
adherir MES i ERC, va rebre el su-
port de tots els grups municipals,
a excepció del PP que es va abs-
tenir en dos punts concrets. Ara,
l’Ajuntament negociarà amb el
Consell Comarcal, titular majori-
tari dels terrenys de la Catalana on
s’ha d’ubicar el tanatori, i amb la
unió temporal d’empreses Ta-

natori Litoral -adjudicatària del
projecte- per trobar alternatives a
la instal·lació del crematori. 

El procés de negociació, a més,
estarà supervisat per una comissió
integrada per representants de
tots els grups municipals i de la pla-
taforma Stop Crematori.

CRIDA A LA PRUDÈNCIA
La plataforma qualifica de “pas
endavant” l’aprovació de la moció
al Ple, però alhora fa una crida a
la prudència. “Molts partits no es-

tan a favor de frenar el cremato-
ri, però s’hi han vist obligats per
la pressió ciutadana”, argumen-
ta Pilar Raja, membre d’Stop
Crematori, en referència a les
cassolades convocades les darre-
res setmanes –dilluns unes 300
persones es van aplegar a la pla-
ça de la Vila, segons la platafor-
ma– i a les 8.000 signatures de
veïns recollides per aturar la ins-
tal·lació del forn. “L’escenari po-
lític ha canviat, però hem de con-
tinuar treballant”, conclou Raja.

Prop de 300 persones van fer una cassolada a la plaça de la Vila . Foto: Twitter

L’Ajuntament negociarà per
aturar el projecte del crematori
» El Ple va aprovar dilluns iniciar un procés de negociació amb el 

Consell Comarcal i amb la unió temporal d’empreses Tanatori Litoral 

La Setmana Cultural de la
Mina encara la seva recta final
PARTICIPACIÓ4La Setmana
Cultural de la Mina ofereix di-
verses activitats des d’avui fins
al diumenge, dia en què finalit-
zarà la seva 25a edició, que es
presenta amb el lema de “Festa
i reivindicació”.  

Avui de cinc a set de la tar-
da, el CAP de la mina organitza
una Taula de Salut a la Biblio-
teca del barri, mentre que de dos
quarts de sis a dos quarts de
vuit, la Plataforma d’Educació
Social organitza unes jornades
de portes obertes al local Ma-
nuel Fernández Márquez.

D’altra banda, demà l’Esco-
la Cascabell celebrarà una as-
semblea al carrer Santa Cateri-
na a partir de les cinc de la tar-
da. Després, a les nou del vespre
la Plataforma d’Entitats i Veïns
organitza un sopar d'entitats i
serveis, a la Sala Pinós-Miralles

Dissabte l’art prendrà el pro-
tagonisme de les jornades, amb
una acció artística urbana sota el
pont de la ronda. Per últim, diu-
menge el Casal Infantil impulsa
una pintada col·lectiva d’un mu-
ral al Casal Cívic, on també hi
haurà tallers i esmorzar.

ASSOCIACIONISME4Dissabte
la plaça de la Vila acollirà la
Mostra d’Entitats de Sant Adrià,
que enguany arriba a la seva
desena edició. Amb l’objectiu de
reivindicar la vida associativa a
la ciutat, l’Ajuntament impulsa
aquesta iniciativa que reunirà 55
entitats de tots els àmbits i de di-
ferents barris del municipi.

A tres quarts d’onze del matí
s ‘obriran els estands al públic i
tot seguit l’entitat Aprodisa or-
ganitzarà una sessió d‘aeròbic.

Al llarg de tot el matí, el ball i la
música seran els protagonistes
de la jornada, per exemple amb
una exhibició de flamenc i una
tabalada. A banda, el Grup de
Solidaritat És l’Hora llegirà un
manifest de suport a l’acollida de
persones refugiades.

RUTA ELA
Després d’aquest parèntesi rei-
vindicatiu, a la tarda la música
i el ball tornaran a acaparar tot
el protagonisme, amb un espai

reservat per als Castellers de
Sant Adrià.

La mostra s’allargarà fins a
les nou del vespre i finalitzarà
amb una sessió de dansa de
l’entitat Ball Ciutat Sant Adrià.

D’altra banda, la mostra in-
clourà un espai dedicat a la Pri-
mera Ruta Solidària per l’ELA
que se celebrarà a la ciutat el
pròxim 19 de juny, amb l’objec-
tiu de recaptar fons per a la re-
cerca de l’Esclerosi Lateral
Amiotròfica.

Redacció
SANT ADRIÀ

El gran dia de les entitats

Platja per a gossos |Hi haurà consulta ciutadana
El Ple va aprovar dilluns la celebració d’una consulta ciutadana en el marge de dos anys per 

determinar si part d'una platja adrianenca es converteix en mixta per a gossos i persones. La
decisió arriba després que el grup municipal d’Esquerra Republicana presentés una moció en
aquest sentit. Tots els grups van votar a favor de la consulta, menys el PP, que es va abstenir.
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El CurtCircKit defensa el circ
com a eina de cohesió social

CIRC4El festival de circ Curt-
CircKit, que se celebra a Montgat
des d’avui fins al diumenge, en-
cara la seva setzena edició amb un
doble objectiu. Per una banda, els
organitzadors volen fer arribar un
any més el circ al gran públic. De
l’altra, més enllà de ser un entre-
teniment, volen que els especta-
cles i tallers que s’oferiran ser-
veixin per generar cohesió social.
“El circ és una art transversal, en
què tothom hi pot participar, in-
dependentment de la seva edat o
nivell d’ingressos”, argumenta
Joan Ramon Graells, un dels or-
ganitzadors del festival.

En aquest sentit, el CurtCirc-
Kit, un dels festivals de circ més
antics de l’estat, defensa el circ
com un art “allunyat de l’elitisme”

i pretén que esdevingui una eina
educacional. És per això que els
seus organitzadors animen el pú-
blic que aquest cap de setmana
participi en el festival, a fer viure
als més petits el circ durant tot
l’any, a través de les diverses es-
coles que hi ha a la comarca.

De fet, avui i demà la com-
panyia Los Galindos oferirà l’es-
pectacle Maiurta exclusivament
per als alumnes de les escoles i
l’institut del poble. Més enllà d’a-
questa proposta, el CurtCircKit
oferirà diferents exhibicions i ta-
llers, així com una botifarrada po-
pular que l’Associació de Veïns de
les Mallorquines organitzarà dis-
sabte a les vuit del vespre. Des d’a-
vui i fins diumenge, doncs, Mont-
gat tornarà a respirar circ.

Sostenibilitat | Setmana de l’Energia
Del 13 al 17 de juny se celebra la Setmana de l'Energia 2016, coincidint amb la Setma-
na Europea de l'Energia Sostenible, una campanya de conscienciació que vol sensibi-
litzar la societat en relació a l'estalvi i l'eficiència energètica. En el marc d’aquesta ini-

ciativa europea el municipi organitzarà diversos actes per a públic de totes les edats.

L’Associació de Pares de Montgat
i Tiana de fills amb discapacitat
intel·lectual (Aspamoti) ha fet
un nou pas endavant en relació a
la igualtat d’oportunitats de les
persones amb diversitat funcio-
nal, aquest cop en l’àmbit de l’o-
ci. I és que Aspamoti ha arribat a
un acord amb la Sala Sarau de Ba-
dalona per dur a terme sessions
dirigides al públic amb discapa-
citat intel·lectual. S’organitzaran
el primer diumenge de cada mes
i rebran el nom de Disco capaç.
L’estrena serà aquest diumenge
a partir de les cinc de la tarda,
amb una actuació musical en di-
recte, seguida d’una sessió de
discoteca fins a les vuit del vespre.

PIONERS
L’acord entre Sarau i Aspamoti és
el primer d’aquest tipus que es
desenvolupa al Barcelonès Nord.
“Fins ara els nostres fills havien

d’anar a Barcelona o l’Hospitalet
per dur a terme aquest tipus
d’activitats”, explica la presiden-
ta de l’associació,. Eva Marín.
“Sempre hi ha hagut dificultats
per disposar d’una oferta d’oci
adaptat a prop de casa”, afegeix. 

D’altra banda, Marín explica
que a l’hora de plantejar la pro-
posta, els responsables d’Aspa-

moti han volgut tocar de peus a
terra. En aquest sentit, conside-
ren que la possibilitat de poder
gaudir d’un oci integrat, del qual
en prenguin part persones amb
alguna discapacitat i d’altres sen-
se, encara queda lluny. “La so-
cietat encara no està preparada,
però això és un primer pas”, con-
clou Marín. 

Sarau acollirà aquest diumenge la primera ‘Disco capaç’. Foto: Arxiu

Aspamoti porta la ‘Disco capaç’
a la sala Sarau de Badalona

Redacció
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Marc Parrot portarà les seves
cançons a la Festa Major Petita
CULTURA4La Festa Major Peti-
ta d’enguany comptarà amb el
músic Marc Parrot com a convi-
dat de luxe. Parrot portarà l’11 de
juny al Jardi Lola Anglada l’es-
pectacle Tots a taula, en què
combina les seves cançons amb les
il·lustracions d’Eva Armisén. Tots
dos construiran un relat protago-
nitzat per sis personatges, tots re-
lacionats amb el món del menjar.
El músic i la il·lustradora han
plasmat la seva creació en un lli-
bre-disc editat el 2012.

TALLERS I CONCURSOS
A banda de l’actuació de Parrot, la
Festa Major Petita ha programat
una vintena d’activitats del  10 al
13 de juny, entre les quals desta-

quen una cercavila a càrrec de les
colles de diables i tabalers del
poble, un concurs d’Scrabble en
català, la 23a trobada de puntai-
res o la cantata La vaca Florinda,
protagonitzada pels alumnes de
2n de Primària de  les escoles Ti-
ziana i Lola Anglada i dirigida per
l’Escola Municipal de Música i
Dansa.

Les propostes d’enguany de la
Festa Major Petita s’inclouen en el
programa del festival gastronòmic
Tast Tiana, que se celebra  del 10
al 12 de juny i incorpora al seu pro-
grama diverses actuacions musi-
cals en directe, com per exemple
un concert d’ADT en acústic el 10
de juny a partir de les nou de la nit
al jardí Lola Anglada.

Serveis Socials | Canvi d’ubicació
Els Serveis Socials municipals tindran una nova ubicació després de l’estiu. Fins ara el departament estava

instal·lat a la Llar de persones grans, al carrer Anselm Clavé número 20, i ara s’ubicarà als baixos del nú-
mero 10 del mateix carrer. El local serà de titularitat privada i el departament compartirà espai amb un
bar. “Tinrem més autonomia i facilitem l’accessibilitat al local”, argumenta la regidora, Marta Guàrdia. 

L’Autoritat Catalana de Protecció
de Dades està investigant l’Ajun-
tament per haver vulnerat pre-
sumptament la llei de protecció de
dades. Concretament, la investi-
gació vol esbrinar si el consistori
hauria facilitat correus electrò-
nics de veïns del municipi al PSC
perquè els socialistes enviessin
propaganda electoral en el marc de
la campanya de les darreres elec-
cions municipals. En aquest sen-
tit, l’Agència Espanyola de Pro-
tecció de Dades ha obert un pro-
cés sancionador al partit, per acla-
rir si s’hauria beneficiat d’aques-
ta presumpta infracció.

POLÈMICA AMB JUNTS
Les agències de protecció de dades
han actuat després d’una denún-
cia d’Isaac Salvatierra, actual por-
taveu de Junts per Tiana (JxT) i
aleshores candidat a l’alcaldia per
l’agrupació d’electors. 

Salvatierra explica que va fer  la
denúncia a títol individual i asse-
gura que no va amagar la seva vin-
culació amb JxT. Un dels testi-
monis que Salvatierra va recollir
a l’hora de demandar la pre-
sumpta infracció és Gemma Li-
ñán, coordinadora de l’assem-
blea de la formació i número cinc
a les llistes electorals del maig. “El
PSC va enviar informació durant
la campanya a veïns que no havien
tingut cap contacte amb el partit”,
assegura Salvatierra.

En aquest sentit, el portaveu de
JxT considera que el partit que va
guanyar els comicis hauria apro-
fitat adreces registrades a l’Ajun-
tament i aporta com a prova uns

correus dirigits a un compte de Li-
ñán que, segons assegura, figura-
va a la base de dades del consistori
però no del PSC.

Per la seva banda, l’alcaldessa,
Ester Pujol, nega cap mala pràc-
tica i emmarca la denúncia en una
“operació política” dirigida contra
ella. Pujol ha anunciat que dema-
narà l’arxivament de l’expedient i
que l’Ajuntament presentarà al·le-
gacions. A més, ha avisat que el
consistori podria iniciar accions ju-
dicials per calúmnies. D’altra ban-
da, la resposta del PSC va a càrrec
de la direcció nacional del partit.

Sigui com sigui, el 7 de juny el
Ple discutirà la qüestió en una ses-
sió que es preveu calenta.

El Ple abordarà la investigació dimarts que ve. Foto: Arxiu

Ajuntament i PSC, investigats
per un cas de protecció de dades
Redacció
TIANA
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La Diputació també defensa la
llei d’emergència habitacional
POLÍTICA4El front institucional
a la comarca en defensa de la llei
catalana 24/2015, de mesures
urgents per afrontar l'emergèn-
cia en l'àmbit de l'habitatge i la
pobresa energètica.

Després que el govern es-
panyol del PP recorregués al
Tribunal Constitucional (TC)
diversos aspectes de la llei, di-
versos municipis del Barcelonès
Nord, com Badalona i Santa
Coloma, ja van defensar la ne-
cessitat de defensar la llei im-
pugnada i ara la Diputació tam-
bé ha aprovat una moció en

aquest sentit. Concretament, en
el Ple del 26 de maig, l’ens pro-
vincial va instar el govern es-
panyol a no posar barreres al
desplegament de la llei.

Així doncs, sembla que el
consens per garantir l’aplicació
d’aquesta legislació, o d’una
nova que la substitueixi, és total
al Barcelonès Nord. De fet, di-
marts el Ple de Badalona també
va aprovar una moció en defen-
sa de les lleis recorregudes da-
vant el TC, que va ser defensada
per la Plataforma d’Afectats per
la Hipoteca.

Serralada de Marina | Frenar la proliferació de senglars
La Diputació de Barcelona està desenvolupant una campanya de sensibilització entre els veïns

de la comarca per evitar la proliferació de porcs senglars a la Serralada de Marina. Concreta-
ment, l’administració provincial demana que es tingui en compte que són animals salvatges,

que no se’ls doni menjar i que es deixin les bosses d’escombraries lluny del seu abast.

Avui a les vuit del vespre Can Sis-
teré inaugurarà l’exposició La
Transició des del carrer, 1976-
1979, un recull d’imatges captu-
rades pel badaloní Manel Ar-
mengol, conegut com el fotògraf de
la Transició. Les fotografies re-
traten lluites socials de l’època,
com per exemple la manifestació
proamnistia celebrada l’1 de febrer
de 1976 a Barcelona. Precisa-
ment, la fama d’Armengol es deu
en gran part a una fotografia d’a-
questa marxa, una instantània
que captura una brutal càrrega de
la Guàrdia Civil. 

Més enllà d’aquesta imatge,
que ja ha esdevingut icònica, l’ex-
posició també recull fotos d’altres
mobilitzacions com la vaga de
Motor Ibérica i la corresponent
tancada de suport de 200 dones o
diverses manifestacions feminis-
tes . “Mostra fotografies que feia
molt temps que estaven amaga-

des”, explica el seu autor, Manel
Armengol. “Serveixen per docu-
mentar la trajectòria dels movi-
ments socials”, afegeix.

EXPOSICIÓ SOLIDÀRIA
Malgrat assolir l’èxit professio-
nal, un accident va obligar a Ar-
mengol a dedicar-se a al fotogra-
fia ambiental i arquitectònica, al
mateix temps que exercia de do-
cent a la Universitat de Barcelona
i la Universitat Autònoma de Bar-
celona. 

D’altra banda, recentment Ar-
mengol ha hagut d’enfrontar-se re-
centment a un procés de desno-

nament, que ha finalitzat amb el
seu trasllat a Tiana. Davant d’a-
questa situació, ex alumnes del fo-
tògraf s’han constituït com a As-
sociació d’Amics de Manel Ar-
mengol. “Volem que continuï vi-
vint de la seva gran passió, la fo-
tografia”, asseguren. Per això han
editat un llibre de l’obra d’Ar-
mengol, els beneficis del qual ani-
ran destinats a pal·liar la situació
precària que viu un dels fotògrafs
més icònics de la Transició. “Els
meus ex alumnes han esdevingut
amics. Gestos com aquest em fan
recuperar la confiança en les per-
sones”, conclou Armengol.

Una de les imatges de l’exposició. Foto: Manel Armengol

Santa Coloma acull l’obra 
del badaloní Manel Armengol

Redacció
SANTA COLOMA
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La Diputació de Barcelona ha
anunciat una aportació extraor-
dinària de caràcter social, dotada
amb 15 milions d’euros, i que
dóna resposta a les sentències
del Tribunal Constitucional (TC)
contra les mesures urgents per
afrontar l'emergència en l'àmbit
de l'habitatge i la pobresa ener-
gètica. Ho va fer Mercè Conesa du-
rant l'acte de presentació del Pla
d'Actuació de Mandat (PAM) 2016-
2019 de la corporació, celebrat a
l'Institut del Teatre, i que va reunir
els alcaldes de la demarcació.

La presidenta de la Diputació,
Mercè Conesa, defensa que “te-
nim un repte social que ens in-
terpel·la” i recorda que, “davant
del bloqueig al qual ens abo-
quen les últimes sentències del
Tribunal Constitucional, la Dipu-
tació respon de manera consen-

suada amb un pla de 15 milions
d’euros”.

El nou programa dóna cober-
tura als subministraments bàsics,
al lloguer o la hipoteca de l'habi-
tatge habitual, a la pèrdua tem-
poral o permanent d'habitatge
per desnonament, a l'alimentació
i necessitats bàsiques de subsis-
tència o a l'alimentació infantil, hi-
giene i lactància.

Per a Conesa, el nou país que
s'està construint “té una emer-
gència social que ha de ser ate-
sa” i, per aquest motiu, la Dipu-
tació negociarà amb les empre-
ses subministradores amb qui la
corporació té contractats els ser-
veis bàsics amb l'objectiu que
destinin una part de les factures
que s'abonen a cobrir les neces-
sitats de subministrament de les
persones que es troben en si-
tuació de vulnerabilitat.

“PRIMERA VEGUERIA”
A nivell nacional, la presidenta
Mercè Conesa posa de relleu

que “la Diputació de Barcelona
vol ser la primera vegueria de Ca-
talunya”  i deixa clar que la cor-
poració “no vol ser espectadora
del procés”, sinó protagonista
de la construcció del nou país. 

Des de la corporació també
s’envia un missatge de felicitació
als ajuntaments de la demarcació
perquè “han fet els deures en
aquests darrers quatre anys i han
reduït l'endeutament en un 15%”.

QUATRE PILARS
Territori, persones, tecnologia i
paisatges. Aquestes quatre pa-
raules defineixen els reptes que
afronta la Diputació amb el Pla
d'Actuació de Mandat 2016-2019,
quatre pilars que volen abraçar la
rica i complexa diversitat del te-
rritori, així com “donar resposta a
les necessitats i les demandes
dels pobles i ciutats”, en paraules
de la pròpia presidenta. 

A més de la voluntat d’impulsar
la participació activa al procés na-
cional, una de les principals apos-

tes d’aquest mandat és la transpa-
rència, per la necessitat d’explicar
“què volem fer, com ho volem fer”
i de poder “rendir comptes”, a través
d’un conjunt d’indicadors que el go-
vern de la Diputació ha implantat
en aquest document.

La Diputació ha projectat el
Pla d’Actuació de Mandat sota el
lema ‘Connectem’, un document
que també treballa per augmen-
tar la inversió al territori i oferir
més atenció a les persones. Per al
vicepresident primer, Dionís Gui-
teras, les línies mestres de l’àrea
que presideix són la cooperació
institucional, la protecció dels
Parcs Naturals, la promoció de l’ús
de la biomassa i la millora de la
gestió forestal, l’increment del
parc d’habitatges socials i l’apos-
ta per fer unes vies locals més se-
gures i al servei de les persones.

El vicepresident segon, Marc
Castells, destaca l’impuls dels
Plans Locals d’Ocupació, el man-
teniment de projectes com ‘Re-
empresa’ i ‘Accelera el creixement’

i l’aposta pels comerços de pro-
ximitat i la marca turística ‘Barce-
lona és molt més’, a través dels
projectes ‘Camins de Riu’ i del
‘Programa Biosphere’.

Per la seva banda, el vicepre-
sident tercer, Martí Pujol, posa èm-
fasi en poder fer arribar el servei
bibliotecari a tota la demarca-
ció, així com innovar en el servei
que actualment s’ofereix. Des de
l’àrea que ell encapçala, al llarg del
mandat també es continuarà
apostant per la cultura, l’esport i
el sistema educatiu.

Finalment, la vicepresidenta
quarta, Meritxell Budó, recorda
que la Diputació ofereix el Servei
Local de Teleassistència a 69.000
usuaris i impulsa plans contra la
pobresa i programes contra la
violència masclista. A més, també
es treballa per donar continuïtat
al servei ‘Respir’, al foment de la
participació i la mediació ciuta-
dana, al suport als ens locals i les
polítiques per a la salut pública i
a defensar els consumidors.

15 milions d’euros per fer
front a la pobresa energètica

» La presidenta de la Diputació, Mercè Conesa, fa pública aquesta aportació social extraordinària
com a resposta a les sentències del TC durant la presentació del Pla d'Actuació de Mandat

Redacció
BARCELONÈS NORD

El Pla d’Actuació de Mandat té la voluntat de donar resposta a les necessitats i les demandes dels pobles i ciutats. Fotos: Judit Contreras / Diputació de Barcelona i Arxiu
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Creen a Badalona una 
entitat catalana de marxants
BADALONA4Els marxants de
Badalona han fet un pas més en-
llà i han impulsat l’Associació
Empresarial de Marxants de Ca-
talunya, que neix amb l’objectiu
de ser “l’única representació le-
gal del col·lectiu a Catalunya,
com una patronal”, explica a Lí-
nia NordJavier Oriola, president
de l’Associació de Marxants de
Badalona i també de la nova
plataforma d’àmbit català.

“Considerem necessària una
representació unitària”, afegeix
Oriola, perquè tot i que hi ha di-
verses entitats d’àmbit local, fins
ara no n’existia cap per a tot el
país. A partir d’ara, afirma Orio-
la, tindran més força per negociar
la seva fiscalització, el seu conveni
o les taxes que paguen. La plata-
forma té com a objectiu aplegar
el 15% dels marxants catalans per
ser-ne l’única representació legal. 

Plàtan per cuinar, pitahaya de
polpa vermella, esponja vegetal
asiàtica o llentilla. Aquests són
alguns dels nous noms catalans
que ha incorporat el glossari del
TERMCAT per referir-se a pro-
ductes gastronòmics de dife-
rents orígens que s’han conver-
tit en típics al barri del Fondo, un
ecosistema on conflueixen des-
enes de llengües i que tornarà a
ser l’escenari del Sabors del
món, la tradicional mostra de
cuina internacional que orga-
nitza Fondo Comerç.

L’esdeveniment, que tindrà
lloc diumenge amb la plaça del
Rellotge com a epicentre, va ser
presentat dilluns en un acte on
van assistir representants dels co-
merciants, del consistori i del
Centre de Normalització Lin-
güística. Allà es va anunciar que
enguany hi haurà productes de
països com la Xina, Perú, Pakis-

tan, Marroc, República Domini-
cana, Mèxic, Argentina, Armènia,
Itàlia, Estats Units i plats típics
catalans, gallecs i castellans.

La presidenta de Fondo Co-
merç, Maria Teresa Castellví, va
destacar la “gran varietat” de
creacions que es podran degus-
tar a la mostra i va posar el Fon-
do com a “referent de diversitat”
de productes alimentaris que
“no es trobarien en un altre lloc”. 

Per la seva banda, el regidor
de Comerç, Pedro Cano, va as-
segurar que la mostra “és la clau
perfecta per tancar el Santa Co-
loma Degusta”, les jornades que
durant el mes de maig han difós
l’art de la cuina i la gastronomia
local. El director del Campus de
l’Alimentació de la UB, Màrius
Rubiralta, va fer valdre la “bona
sintonia” que hi ha al barri i la
seva “singularitat”.

Castellví (centre) durant la presentació de la mostra. Foto: Fondo Comerç

Tot a punt per a un ‘Sabors 
del món’ que marca tendència

Redacció
SANTA COLOMA

Comiat | Tanca la Xurreria Morales de Badalona
Després de 40 anys de vida, la Xurreria Morales de Badalona ha tancat les seves 

portes. Des de dilluns passat els mítics xurros d’aquest establiment del carrer del Mar han pas-
sat a la història, tot i que tal com informa la mateixa xurreria a les xarxes socials, la rostisseria
del negoci seguirà oberta. A més, la Morales ha anunciat “nous plats” per aquest mes de juny. 

Els marxants volen estar representats millor. Foto: Arxiu
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El CB Tiana, subcampió 
de Catalunya sots-25

TIANA4La gran temporada del
CB Tiana s’ha saldat amb el sub-
campionat de Catalunya en la
categoria sots-25. Els tianencs
van perdre la final contra el Safa
Claror (66-56) diumenge passat
a la tarda a Bescanó.

Els tianencs van plantar-se al
partit pel campionat després
d’esclafar el CB Teresianes de
Tarragona (38-95) en la semifi-
nal, que es va jugar al matí.

El partit pel títol els va en-
frontar a un altre equip de la pro-
víncia (el representant de Lleida
va renunciar a la final) i fins al
descans els dos conjunts van
jugar d’igual a igual i el partit va
estar molt igualat. 

A partir del tercer període
el Safa (que havia descansat
dues hores més que el Tiana) va
començar a obrir escletxa i els
tianencs no van poder remuntar.

Eilidh Simpson, primer
fitxatge de l’Snatt’s 2016-17

SANT ADRIÀ4La temporada
per al primer equip de l’Snatt’s
Sant Adrià fa setmanes que ha
acabat i per tant ara l’activitat es
concentra molt més als despat-
xos que no pas a la pista.

De fet, el club ja ha anunciat
la primera incorporació per al
primer equip de cara al curs
que ve. Es tracta d’Eilidh Simp-
son, una jugadora australiana
amb passaport britànic (és in-
ternacional amb el Regne Unit)

que arriba procedent del CD
Zamarat de Lliga Femenina. La
temporada passada va jugar 24
partits amb l’equip castellano-
manxec amb una mitjana de
6,2 punts i 2,5 rebots. És una ju-
gadora versàtil i pot ocupar les
posicions de base i escorta.

Per altra banda, el club tam-
bé ha fet públiques les renova-
cions de tres jugadores clau per
a Jordi Vizcaíno, Olga Ruano, It-
ziar Llobet i Helena López.

Els millors presagis es van com-
plir i l’UBSA va posar el punt fi-
nal a una magnífica temporada
amb l’ascens a EBA després de
guanyar la Copa Catalunya diu-
menge passat contra el Bàsquet
Sitges (55-75), un títol que a
més assegura l’ascens de l’equip
a la lliga EBA.

Els de Mario Lousame van
patir molt més per derrotar el CB
Viladecans a la semifinal (73-79),
mentre que en el partit decisiu
van aprofitar la seva superioritat
a la pintura per sentenciar el
matx amb un parcial demolidor
abans d’arribar al descans (19-
35). A més, la defensa dels adria-
nencs va reduir l’eficàcia del
conjunt del Garraf en els llan-
çaments de tres punts (tan sols
van convertir 3 de 17).

L’UBSA va anotar 20 punts
més a cadascun dels quarts res-
tants i tot i que els visitants

també van millorar els seus re-
gistres ofensius després del des-
cans, en cap moment van posar
en risc la victòria. 

El base Pol Bassas, amb 8
punts, 7 rebots i 5 assistències per
un 16 de valoració va ser el millor
jugador de la final. El jove Àlex
Rodríguez, que va anotar 8 punts
i va capturar 10 rebots, va ser el
sitgetà més destacat.

Després del partit l’afició i
l’equip van celebrar la victòria so-
bre la pista del Ricart i el tècnic va
destacar la trajectòria. “Ens tocava
ser campions després de moltes
temporades patint, l’any passat ja
ens vam mantenir sense proble-
mes i ara arriba aquesta recom-
pensa. És un somni”, va dir Lou-
same abans de rebre l’habitual
dutxa per part dels seus homes.

Els adrianencs, eufòrics després d’aconseguir l’ascens. Foto: FCBQ

L’UBSA tanca un gran curs amb
la Copa Catalunya i l’ascens a EBA
Redacció
SANT ADRIÀ

Badalona | L’infantil i el cadet femení de la Penya se la juguen
Dos equips femenins de la Penya busquen coronar la temporada amb un títol. Per una banda, l’infantil

A jugarà la fase final del campionat de Catalunya a Sort. L’equip s’enfrontarà contra l’Snatt’s Sant Adrià
demà passat al migdia. La final es jugarà diumenge a un quart d’una. Per altra banda, l’equip cadet serà

a Begur diumenge per jugar la final interterritorial. El rival de les badalonines serà el Lima-Horta Bàsquet.
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L’Adrianenc jugarà els quarts
de Copa contra el Bordils

SANT ADRIÀ4L’Adrianenc no
ho tindrà gens fàcil per accedir
a les semifinals de la Copa Ca-
talana. El sorteig del darrer tram
de la competició ha emparellat
el conjunt de Pedro Pérez amb
l’Handbol Bordils, el vuitè clas-
sificat de la Divisió d’Honor pla-
ta i un dels equips que millor tre-
balla el planter del país. El matx
entre adrianencs i bordilencs es
jugarà aquest diumenge a tres

quarts d’una del migdia al pa-
velló de la Verneda.

L’equip va aconseguir l’accés
a les eliminatòries pel títol des-
prés d’acabar la segona fase de
la competició en segona posició
al grup A, només per darrere de
l’Handbol Sant Cugat. Els altres
equips que opten a la copa són
l’Handbol Sant Vicenç, el CH Vi-
lamajor, el CH Sant Esteve, la
UE Sarrià i el BM La Roca.

Els Dracs perden a Frankfurt 
i queden fora de la final d’EFL
BADALONA4Els Dracs no ju-
garan la final de la Copa EFL. Els
badalonins no van tenir cap op-
ció i van perdre dissabte passat al
Volksbank Stadion contra el
Frankfurt Universe (49-7).

Els d’Óscar Catalayud van
presentar-se a Alemanya sense el
seu quarterbackMike Box, que ja
no tornarà a la disciplina bada-
lonina. L’inici del partit es va en-
darrerir per la pluja, però després
del kick-offels locals van prendre
la iniciativa i van aconseguir la pri-
mera anotació gràcies a George
Robinson. El pitjor, però, encara
havia d’arribar al segon quart. Els
Dracs van encaixar quatre touch-
downs que van deixar el marca-

dor en un 35-0 al descans im-
possible de remuntar.

Els badalonins van aconseguir
maquillar el resultat a l’últim pe-
ríode, quan Sergi Gonzalo va
connectar amb Drew Clausen,
però els locals van tornar a ano-
tar per cloure el matx.

TORNA LA LLIGA
Gairebé sense temps per llepar-se
les ferides, l’equip torna a pensar
en la competició domèstica. Els
Dracs hauran d’afrontar la semi-
final de la LNFA aquest diumen-
ge a dos quarts de 12 del matí con-
tra els Reus Imperials a Badalo-
na Sud. L’altra semifinal enfron-
tarà Rookies i Firebats.

No va poder ser. L’ASME Tucans
va perdre el segon partit de la fi-
nal del play-off de la Lliga d’E-
lit femenina d’hoquei línia con-
tra el CPLV Panteras de Valla-
dolid (1-2) dissabte passat, un re-
sultat que fa que es tanqui la sè-
rie i que les adrianenques es
coronin subcampiones de lliga.

L’equip, que havia perdut el
primer partit a domicili el dia 21
(3-1) i que necessitava guanyar per
forçar el tercer partit, va saltar a
la pista buscant la porteria con-
trària des del primer minut. La re-
compensa a la seva empenta va
arribar ben aviat, quan encara no
s’havien jugat ni tres minuts, grà-
cies a un gol de Nerea Álvarez que
les visitants van protestar que
no havia entrat del tot. 

Lluny de conformar-se, l’e-
quip va continuar buscant la
porteria contrària, però de mica
en mica les visitants van co-
mençar a sentir-se més còmodes
en el partit i a començar a apro-
par-se a la porteria de les Tucans.
Les Panteras van bolcar-se a l’a-
tac (van acabar el partit amb 63
xuts per només 27 de les Tu-

cans), i van aconseguir el gol de
l’empat quan encara faltaven 11
minuts pel descans.

La segona part va ser molt
més equilibrada i després que
durant les dues pròrrogues cap
dels dos equips aconseguís per-
forar la porteria rival, la lliga es
va decidir des del punt de penal.
La tanda va ser molt llarga i va
estar marcada per les errades i
les aturades d’Alba Gonzalo i Ni-
cole Bonamino fins al novè xut,
quan després de l’errada de
Clàudia Pérez, Celia Sáez no va
perdonar i va fer que el títol
viatgés cap a Valladolid.

QUATRE INTERNACIONALS
Per altra banda, fa uns dies que
la Federació espanyola de pati-
natge va fer pública la convoca-
tòria per a la Copa del món que
es disputarà a Asiago (Itàlia) a
partir del dia 11 d’aquest mes.
Quatre jugadores del club, Nerea
Álvarez, Aina Pascual, Alba Gon-
zalo i la capitana Gemma Ortiz
han estat cridades pel combinat
espanyol. Ortiz i Gonzalo for-
maran part del combinat que ju-
garà el mundial absolut, mentre
que la mateixa Gonzalo, Pascual
i Álvarez formaran part de la se-
lecció espanyola júnior.

Les adrianenques van perdre el segon partit a casa. Foto: FEP

Les Tucans de Sant Adrià,
subcampiones d’hoquei línia

Redacció
SANT ADRIÀ

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Barcelonès Nord
Baix Maresme · l’Hospitalet

Baix Llobregat · Vallès · Turisme
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Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
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Línia
Línia
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Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (ed. Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts

Setmanal
Nord (ed. Barcelonès Nord)

Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

170.270
15.033
14.567
15.031
13.667
12.758
15.031
14.576
14.135
10.031
9.122
9.581
10.031
9.581
9.126

113.534
14.029
14.806
13.147
14.785

101.136
15.376
9.908

Total 386.940

14 mensuals
4 quinzenals
2 setmanals

172.270
113.534
101.136

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

386.940
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia
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AGENDA SETMANAL
AVUI 2 DE JUNY
19:00 Jornada deliciosa. En l’especial dels 100

anys de Roald Dahl es farà un tast de xoco-
latesamb l’expert Miquel Manzano. Cal ins-
cripció prèvia. / Biblioteca Joan Argenté.

DEMÀ 3 DE JUNY
21:00 El Quinteto Dequera serà el grup enca-

rregat de l’actuació Astor Piazzola en el marc
de la Temporada Musical. / Auditori de Can
Roig i Torres.

DISSABTE 4 DE JUNY
Matí El Centre Excursionista Puigcastellar ha pre-

parat una visita guiada als Aiguamolls de l'Em-
pordà i a Castelló d'Empúries. Per a més in-
formació 93 385 99 41.

DISSABTE 4 DE JUNY
10:45 La vila es prepara per a la 10a edició de

la Mostra d’Entitats. 55 associacions muntaran
carpes a la plaça i 19 més tindran el seu es-
pai a la carpa municipal per donar-se a co-
nèixer i informar del que fan. / Plaça de la Vila.

DISSABTE 4 DE JUNY
TardaHarry Potter, un dels personatges de fic-

ció més populars de l’actualitat, serà el pro-
tagonista d’una tarda de tallers, vídeos i
jocs. / Centre Cultural i Juvenil Polidor.

DILLUNS 6 DE JUNY
18:00 Sherezade Bardají s’encarregarà d’una nova

edició de l’Hora del conte. El títol escollit per
a aquesta edició serà Atzar, contes per volar.
/ Biblioteca Pau Casals.

DIMECRES 8 DE JUNY
19:00 El llibreter de Kabul, d’Asne Seierstad, serà

la novel·la triada per una nova sessió de l’En-
tre llibres. / Biblioteca Tirant Lo Blanc.

DEMÀ 3 DE JUNY
19:00 Els esportistes i els clubs de la ciutat es

podran lluir en la tercera edició de la Festa de
l’Esport. Es lliuraran 11 premis i diversos re-
coneixements. / Sala Albéniz.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Ja està tot a punt per al 16è festival
CurtCirckit, que s’allargarà fins al dia
5. La plaça de les Mallor quines, la dels
Segadors o el parc de la riera d’en Font
seran alguns dels seus escenaris.

El festival CurtCirckit
celebra la 16a edició
Des d’avui fins al 5 de juny

La companyia Clis, Clis i Nyac s’enca-
rregarà de l’estrena de l’obra El rápido.
La peça és del cubà Justo Estebanell i
se situa en la Cuba anterior a la revo-
lució de Batista. / Teatre Sagarra.

L’obra ‘El rápido’ arriba 
per un dia al Teatre Sagarra

Ds. 4 de juny a les 21:00

Una xerrada per saber triar
els subministraments a casa

Dm. 7 de juny a les 18:00

El Museu organitza una visita noctur-
na anomenada La ciutat romana de
Baetulo: les Termes i el Decumanus. /
Museu de Badalona.

El Museu acull una visita
nocturna a la Badalona romana

Demà 3 de juny a les 20:00

La Diputació s’encarregarà d’organit-
zar una xerrada per donar a conèixer
els avantatges i els inconvenients de
les ofertes de les companyies de llum,
gas i aigua. / Ajuntament.

El play-off per pujar de catego-
ria no pot haver començat de mi-
llor manera per al Seagull. Un gol
de Yosse va donar la victòria a les
gavines en el partit d’anada con-
tra El Olivo (1-0) diumenge pas-
sat i es jugaran l’accés a la sego-
na fase de la post temporada diu-
menge a Galícia.

L’afició va respondre i unes
700 persones no van voler per-
dre’s aquesta cita històrica i van
ser a Montigalà per acompanyar
l’equip. Com ja ha passat en al-
tres ocasions, el vent va ser pro-
tagonista del partit i va dificultar,
i molt, el joc per als dos equips.
El Seagull va començar el matx
pressionant amb les línies molt
amunt, dificultant la sortida de
la pilota del rival. La primera
ocasió clara del partit per a les
gallegues va arribar al minut 17,
però durant aquest tram del
partit les gavines van patir
menys en defensa del que s’ha-
gués pogut pensar.

Les badalonines comença-
ven a sentir-se còmodes sobre el
terreny de joc i al minut 30 van
aconseguir el primer i únic gol

del partit. Yosse va ser la més
murri en una jugada embolica-
da a l’interior de la gran i va en-
galtar un xut que, després de to-
car en una rival, va superar la
portera Seila.

El Seagull va continuar im-
primint un ritme alt després del
descans i al minut 7 del segon
temps Cone hauria pogut mar-
car el gol de la temporada. Un re-
fús des del mig del camp es va
enverinar per culpa del vent i no-
més el travesser va poder evitar
el 2-0. L’entramat tàctic de Jor-
di Ferrón, que li va guanyar la

partida al tècnic gallec, va per-
metre que l’equip controlés l’es-
fèrica durant bona part d’a-
questa segona meitat, minimit-
zant riscos. Les gallegues, però,
van donar l’ensurt en el temps de
descompte amb una rematada
de Joana que també va picar
contra el travesser. La defensa va
aconseguir evitar el gol en el
refús posterior.

La fortuna va somriure les
badalonines, a les qui els serveix
l’empat i qualsevol derrota per la
mínima. El somni de pujar a Pri-
mera continua ben viu.

Les gavines afrontaran la tornada amb optimisme. Foto: FCF

Yosse dóna la victòria al Seagull
en el primer partit del ‘play-off’

Redacció
BADALONA

El CF Badalona no descarta
començar el curs a Montigalà
BADALONA4El CF Badalona
estaria disposat a començar la
pròxima temporada de la Sego-
na Divisió B al camp de Monti-
galà. Un cop s’ha sabut que el
nou estadi municipal no estarà
llest, amb tota probabilitat, fins
al 2017, el club traslladarà a l’A-
juntament les seves peticions
per a l’inici de la temporada.

Unes exigències que passen,
bàsicament, per acceptar jugar a

Montigalà sempre i quan el con-
sistori es comprometi a instal·lar
enllumenat i grades al camp
“No volem tornar a jugar partits
de la Copa Federació a les qua-
tre de la tarda”, afirma el presi-
dent del CF Badalona, Miguel
Ángel Sánchez.

D’altra banda, els tècnics
municipals ja han decidit que si-
gui l’empresa Ferrovial qui cons-
trueixi la visera del nou estadi. 

El Tortosa, el rival de l’Hermes
per pujar a Primera catalana
MONTGAT4L’Hermes es juga-
rà l’ascens a Primera catalana
contra el CD Tortosa. Tot i que
el San Juan de Montcada va
empatar a la darrera jornada
contra el Premià, la victòria dels
montgatins contra la Grama (5-
1) no va ser suficient per assolir
la primera plaça. Els dos equips
van quedar empatats a 72 punts,
però el goal average va ser a fa-
vor dels de Montcada.

Dilluns es va fer el sorteig de
l’eliminatòria d’ascens a la seu de
la Federació Catalana de Futbol
i l’atzar va voler que el rival fos
el CD Tortosa, el segon classifi-
cat del grup 6. Els del Baix Ebre

van cloure la temporada regular
amb els mateixos punts que
l’Hermes, presentant un balanç
de 23 victòries, 3 empats i 8 de-
rrotes, amb 79 gols a favor i 43
en contra. José Ramón Chillón,
amb 30 gols, és la principal
amenaça ofensiva del conjunt ta-
rragoní. El partit d’anada es ju-
garà demà passat a dos quarts de
7 de la tarda al Municipal de
Montgat, mentre que la tornada
serà el dia 12 al Josep Otero.

Les altres dues eliminatò-
ries per l’ascens enfrontaran el
CD Palafolls contra el CF Ripo-
llet i el CFA Espluguenc contra
el CE Almacelles.



| 24 2 juny 2016línianord.cat Una nova edició cada dijous


